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Förhållningsregler
● Håll mikrofonen avstängd under informationspass.
● Bemöta varandra med respekt.
● Använda raise hand-funktionen.
● Skicka frågor i chatten eller till 

mötesorganisatören.
● Skriv till namn och studentkår.
● Ha gärna kameran påslagen så att vi kan se 

varandra.



Det här kommer vi prata om
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Varför digitalt medlemsmöte?
Bakgrund
● Formerna och namnen har varierat över.
● Ett sätt för SFS att förankra, diskussion hos SFS 

medlemmar och ha kunskapsutbyte.
● Mer flexibelt och tillgängligt än de fysiska 

medlemsmötena.



Att fånga studentrösten
Hur fångar vi studenternas prioriteringar?
● Av medlemskårerna demokratiskt beslutade 

styrdokument och åsiktsprogram samt 
prioriterade frågor.

● Medlemsmöten.
● Digtala medlemsmöten
● Besök hos medlemskårer.
● Omvärldsbevakning.
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Bakgrund

Ny politisk fokusfråga1

Varför är det här aktuellt?
● SFS politiska arbete har sitt hjärta i den 

politiska fokusfråga.
● Styr organisationens prioriteringar.
- Fokus, debattartiklar, möten, lobbyism, projekt, 

rapporter, val av panelsamtal, samarbeten, 
kommunikation mm.

● Utformningen har varierat över tid.
● Följer en treårsperiod.



Varför behövs en fokusfråga?
Vad är poängen?
● Större samhällsförändringar kräver lagändringar 

vilket kräver utredningar, remisser, debatt samt 
stöd från regering och riksdag = tar tid.

● Kan inte hanteras på ettårsbasis.
● Opinion eller omvärld kan svänga vilket påverkar 

förutsättningar för SFS = fokusfrågan måste vara 
stadig över tid. Exempel Rysslands invasionskrig 
mot Ukraina.
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Vad har varit fokus tidigare?
Tillbakablick
● 2018/19-20/21: Studenters psykosociala 

hälsa och arbetsmiljö
● 2021/22-23/24: Förutsättningar för hög 

utbildningskvalitet
- Stoppa underfinansieringen av högre utbildning
- Bättre förutsättningar för högskolepedagogisk 

verksamhet
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Vad är status på nuvarande?
Hur har det gått för SFS?
● Finansieringsfrågan fortsatt svår givet 

omvärldsläget, men regeringen har köpt 
SFS problembild om urholkning i samband 
med satsning på ingenjörsutbildningar.

● I högskolepedagogiken har SFS gjort 
framsteg.
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Hur tar vi fram en ny?
Hur går SFS styrelse tillväga?
● Tillbakablick - vad har vi gjort och vad har fungerat?
● Omvärlds- och politikanalys av SFS kansli.
● Inspel från SFS medlemskårer och förankring.
● Lång diskussion över hela verksamhetsåret.
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Arbetsgruppens huvudspår
Förslagen vi har summerat hittills
● Urholkning och nedskärningar i resurser till högre utbildning.
● Studenters ekonomi
● Akademisk frihet
● Studentkårernas finansiering
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Att tänka på 
Några tankar att ha i åtanke
● Frågan får inte vara för bred eller involvera flera 

dimensioner för att undvika spritt fokus.
● De ettåriga frågor bör anpassas till att komplettera 

fokusfrågan.
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Diskussion
Vad tycker ni?
● Anser ni att huvudspåren är frågor som är 

relevanta för studenterna?
● Anser ni att det saknas något perspektiv eller 

fråga?
● Andra kommentarer till styrelsens fortsatta arbete?
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Vägen framåt
Vad händer nu?
● Diskussion på styrelsemöten november, december 

och januari.
● Ytterligare presentation på digitalt medlemsmöte 

13 december 2023.
● Presentation av styrelsens förslag på vårens 

medlemsmöte 30-31 januari 2024.
● Beslut om förslag på styrelsemöte februari 2024.
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Frågor?
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Bakgrund

Åsiktsutveckling inom artificiell intelligens2

Varför är den här frågan på agendan?
● På SFSFUM i maj 2023 beslutades det att SFS 

skulle åsiktsutveckla våra åsikter om AI.
● Förberedelse för nytt förslag som ska presenteras 

till SFSFUM 2024.
● Styrelsen ska besluta om förslaget som ska 

skickas på styrelsemöte 23-25 februari 2024.



“ Artificiell Intelligens i högre utbildning
SFS ska bilda en faktabaserad åsikt kring 
artificiell intelligens roll inom högre utbildning.

SFS verksamhetsplan 2023/24
”
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Hur arbetar vi?
Hur ändrar vi SFS åsikter?
● Uppdrag från SFSFUM att åsikten om AI ska vara 

faktabaserad.
● Diskussion i styrelsen.
● Diskussion med SFS medlemskårer, NFUA, 

medlemsmöten.
● Insamlande av fakta, samtal med sektorn.
● Apropå sektorn…
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Vad tycker studenterna?
Enkät från Chalmers tekniska högskola våren 2023. 
6000 studenter i hela Sverige.
● 95 procent av studenterna känner till Chat GPT medan 

kännedomen om andra chattbotar är mycket låg.
● 56 procent är positiva till att använda chattbotar i 

studierna. 35 procent använder Chat GTP regelbundet.
● 60 procent är negativa till ett förbud mot chattbotar, 

medan 77 procent är negativa till förbud mot andra 
AI-verktyg i utbildningen.
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Vad tycker studenterna?
Del 2
● Över hälften av studenterna vet inte om deras lärosäte har 

riktlinjer för hur AI får användas i studierna. Var fjärde 
student säger uttryckligen att deras lärosäte saknar 
sådana regleringar.

● 62 procent tycker det är fusk att använda chattbotar vid 
examination.

● Studenter uttrycker viss oro över AI-utvecklingen. Oron är 
särskilt stor kring chattbotarnas påverkan på utbildningen
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Vårt förslag hittills
Hur ser arbetsmaterialet ut hittills?
● Studenternas rätt till utbildning av hög kvalitet, 

integritet och privatliv.
● Mångfald och inkludering.
● Kompetensutveckling för undervisande personal.
● Förbättra högre utbildning, snarare än ersätta.
● Välkomnar effektivisering.
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Diskussion
Låt oss diskutera AI i högre utbildning!
● Hur är snacket på ditt lärosäte?
● Vilka aspekter tycker du är viktigt att belysa?
● Några tankar, reflektioner eller inspel till styrelsens 

nuvarande förslag
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Vad händer nu?
Vad gör styrelsen härnäst?
● Styrelsen fortsätter att vässa förslaget.
● Diskussion styrelsemöte 17-19 november 2023.
● NFUA träff med AI-fokus 25 januari 2024.
● Fortsatt beredning och skapande av proposition 

tillsammans med ändringar om distansutbildning.
● Mål: Beslut på SFSFUM2024.
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Bakgrund
Varför bry sig om budget?
● En del av vår prioritering och planering av verksamheten.
● Målstyrning: budgeten ger oss möjlighet att följa upp hur 

vi når målen i verksamheten.
● Beslutsfattande: underlättare för styrelsen, presidiet och 

kansliet i arbetet.
● Transparens och ansvar: skapar ramar och ger möjlighet 

för medlemmarna och andra intressenter att påverka 
verksamheten. 

SFS budgetprocess3



Nuvarande budgetprocess
SFS budgetprocess har tre processer parallellt
● Föregående verksamhetsår
● Nuvarande verksamhetsår
● Kommande verksamhetsår
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Föregående
Hanteras av SFS kansli, styrelse och fullmäktige
● Årsredovisning
● Revisionsutlåtande
● Ansvarsfrihet
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Nuvarande
Vad ska pengarna användas till?
● Styrelsen konkretiserar budget i början av 

verksamhetsåret 
● Rapporter till varje styrelsemöte för att följa hur 

verksamhetens kostnader följer budget och 
ändring i intäkter och kostnader

● Löpande ekonomihantering hanteras av SFS kansli
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Kommande
Hur funkar då budgeteringen? Tittar på följande.
● Hur har utfallet varit de senaste åren? 
● Vilka kostnader känner vi till kommer att öka eller 

minska? → Korrigerar budget efter detta
○ I detta steg tillfrågas bland annat kommittéer 

och valberedning om inspel
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Diskussion
Vad tycker ni hittills?
● Vad tycker ni om budgetprocessen?
● Är det något som är oklart?
● Vill ni ha mer av något?
● Tidiga önskemål till nästkommande budget? 

Satsningar? Nedskärningar?

SFS budgetprocess3



Att tänka på inför SFSFUM
Innan vi avslutar -tips till dig som medlem
● Styrelsen strävar efter balanserad budget över 

tid - tittar på historik.
● Förändringar motiveras i följebrevet och 

kommer att förankras i förtid.
● Årsredovisningen är också ett verktyg för förståelse. Finns att 

se just nu på SFS hemsida (styrelsemöte november 2023)!
● Satsningar / nedskärningar påverkar budgeten och 

verksamheten.
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Andra nyheter från SFS
Några medskick från SFS
● Nätverksträff EUI-nätverket 23 november
● Kårledarnas cirkel 30 november
● Studentrepresentantsuppdrag! Tex:
- SUHF:s arbetsgrupp lärosätenas bidrag till 

totalförsvaret
- UKÄ:s prövningar om examenstillstånd för 

Stiftelsen Sankt Ignatios
● Nästa digitala medlemsmöte: 13 december 2024
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Kontakt för frågor eller annat

Johan Kovaniemi
SFS medlemssamordnare
johan.kovaniemi@sfs.se

076 544 01 10
eller Slack Involved in SFS 

mailto:johan.kovaniemi@sfs.se


Tack för att ni deltog!
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